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Vážení spoluobčané  

Těsně před Vánocemi jsme pro Vás připravili 

4. Hasičský list, ve kterém Vám opět nabízíme 

různorodé zajímavosti spojené s hasičským, 

ale i dalším děním všedních i nevšedních dnů. Opět 

nemůžeme začít jinak, než hasičskou historií. 

Nebudou to ještě léta porevoluční, jak jsme slíbili 

ve 3. hasičském listě, ale na historické trati 

přibrzdíme již v prosinci roku 1976, kdy nastal 

jeden z nejdůležitějších mezníků pro rozvoj 

mládežnického hasičského hnutí v Lobodicích.  

Oddíl mladých požárníků Lobodice 

…tak znějí čtyři slova, kolem požárnického znaku 

na úvodní straně kroniky mladých požárníků, v níž 

začínáme listovat. Na její druhé straně čteme nadpis 

členové oddílu, vedoucí: Jaromír Krátký, Miroslava 

Škarabelová, předseda: Antonín Krátký, místopředseda: 

Jiří Trávníček, pokladník: Antonín Gregovský, 

kronikáři: Lenka Brázdová, Ladislav Smrčka, členové: 

Věra Borková, Eva Spálovská, Jitka Vaculíková, 

Zdeněk Hlavačka, František Škrabal. 

Na dalších listech stojí napsáno: 

… ať oheň škodu nedělá, požárník 

tvrdý výcvik má se srdcem svým šlechetným, na 

pomoc spěchává… 

To je část požárnické písničky, kterou jsme 

zpívali na výroční členské schůzi naší základní 

organizace. Dobrou prací chceme pomáhat budovat 

požární ochranu a tím i vlast. V učení, hře a zábavě 

rozvíjet své duševní schopnosti k prospěchu 

našemu i dalších lidí. ,, Tato kronika, ať je 

důkazem naší práce“ 

 MOTTO:  Hasič nikdy neví, kdy a zda-li 

se vrátí.Jezdí tam, odkud druzí 

utíkají.Zachraňuje tam, kde se často svádí 

boj se smrtí.Prožívá osudy jiných a přitom 

osud vlastní. 

 

1.schůzka 

Byla v prosinci 1976. Nejprve jsme se seznámili 

s požární technikou požární zbrojnice. Měli jsme 

besedu s Františkem Vymazalem. V druhé části 

schůzky jsme hráli různé hry, například pantomimu a 

kreslili jsme se zavázanýma očima. Schůzka se nám 

velmi líbila a již jsme se těšili na další. Ještě v závěru 

schůzky jsme se domluvili, že se příště dohodneme na 

vánoční besídce, která má být 23.12.1976. Dále jsme se 

dohodli, že schůzky budou pravidelně jednou za 14 dní. 

Náš vedoucí pozval na naší první schůzku pana  Jögra, 

který nás vyfotografoval.  Schůzka se všem líbila. 

2.schůzka 

Je pěkný, prosincový podvečer a mi se všichni 

znovu scházíme na druhou, tak očekávanou schůzku. 

Tonda přinesl klíče a řekl nám, ať chvíli počkáme 

na naše vedoucí. Než přišli, pustili jsme si magnetofon. 

V úvodu schůzky nám Jarek představil soudruha 

z Pardubic, který se přijel podívat na naši činnost. 

Šli jsme se dolů podívat na nové auto značky Tatra, 

kterou naše zbrojnice dostala a má dvě stříkací děla. 

Pustili jsem si její typický klakson:,,hoří, hoří“, podívali 

se do dosud prázdné nádrže a seznámili se s její 

obsluhou. Později jsme zase hráli hry. Na závěr jsme 

se domluvili již definitivně na naší besídce. 

Krátce o oslavách 

Žehnat, vzpomínat, oceňovat, slavit.  

To byly čtyři nosné pilíře, na kterých stál program 

hasičských oslav. Vše probíhalo podle připraveného 
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scénáře, který není třeba připomínat. Chtěli jsme oslavit 

hasičské devadesáte narozeniny a připravit Vám všem 

pěkný zážitek z tohoto dne. Poděkovat všem členům 

a předat ocenění, za jejich práci pro sbor. Poděkovat 

našim sponzorům, za jejich pomoc, které si moc 

vážíme.Poděkovat našim příznivcům za jejich čas, který 

nezištně věnují hasičské myšlence a poděkovat také 

Vám všem občanům, kteří s námi sympatizujete, 

za Vaši, pro nás tak důležitou, přízeň.  Toto poděkování 

jsme chtěli docílit celodenním programem, který jsme 

Vám nabídli.  A pokud jste si odnesli Vy, kteří jste 

s námi byli, něco pěkného, co Vás zaujalo, tak jsme 

tomu rádi a těšíme se na další hasičské akce s Vámi.  

Postřehy občanů 

Pavel Havrila 

V minulém hasičském listě jsem Vás pozval 

na hokejové derby proti HC Tovačov, aby jste nám 

vytvořili pořádnou atmosféru a to se Vám také 

podařilo . I díky Vám jsme vyhráli. Potřebovali 

jsme to. Zájem o hokej v Lobodicích roste a to nám 

pomáhá a těší nás to. Také došlo k rozdělení 

tabulky na dvě části. Máme za sebou dvě výhry 

a jednu prohru. Našim cílem je postup do play off. 

Těšíme se na další zápasy s Vámi. 

Kateřina Skřičková 

Ve vánočním čase mnozí z Vás navštěvují 

vánoční městské trhy. Ti, kteří navštíví Přerov, 

mohou ochutnat dobré moravské víno i pivo Zubr v 

mé vinárně U pavouka v Mostní ulici u náměstí 

TGM. Samozřejmě teď v zimě Vám nabídneme 

i svařák a punč na zahřátí. 

Eva Déduchová 

Pozvánka na Živý Betlém  

V úterý 24. prosince 2013 v 15.00 hod, 

na Štědrý den, jsme pro Vás přichystali 

v hanáckém žudru představení živého betlému. 

Hanácký žudr se stane podruhé poutavým místem 

pro tuto scénu, kterou budou umocňovat postavy 

svaté rodiny, kolébka s Ježíškem a živá zvířátka 

v jejich okolí.  Do vánočního klidu Lobodic zazní 

tóny koled, které si s námi můžete všichni zazpívat. 

Opodál, ze zastávky autobusu, se stane na chvílí 

betlémská dílnička, v níž si děti, ale i dospělí, 

mohou vyrobit vánoční svícen na svůj sváteční 

stůl. Zde si také můžete zakoupit poslední vánoční 

dárek pro své blízké. Vánoční atmosféru umocní 

cinkot rolniček, které budou znít při příjezdu 

kočáru taženého koňmi. 

V místním kostele si můžete od hanačky a hanáka 

vzít betlémské světlo a prohlédnout výzdobu 

s jesličkami.  

Pro děti bude přichystán čaj zdarma, pro dospělé 

svařené víno. Výtěžek z tohoto občerstvení bude 

věnován jako dar na opravy místního kostela. 

Cílem naší akce je setkání lidí v čase 

nejkrásnějších svátků v roce. Těšíme se na Vaši 

hojnou účast, která bude pro nás nejkrásnějším 

dárkem. 

Přejeme Vám krásný poslední adventní víkend. 

Z historie Lobodic 

Na podzim roku 1829 postihla Lobodice krutá 

zima, začala v hody. Od září napadlo mnoho sněhu, pod 

kterým se střechy lámaly a mrzlo bez ustání , mnoho 

lidí tehdy umrzlo. Teprve ve dnech 16. a 17. března 

1930 nastal obrat, do  napadaného sněhu začalo pršet. 

V noci z 18. na 19. března postihla Lobodice veliká 

povodeň, která všechny zámlýnské a skašovské hráze 

o výše než jednu sáhu převyšovala. Všechny hráze 

nápor vody nevydržely a přetrhly se,  voda vyvrátila 

chalupu Martina Svačiny, pak dům číslo 34,2 pastoušky 

č. 67, 68, 69 a dům č. 70 v Lobodicích. Mnoho lidí svůj 

skrovný nábytek z vody uchytovali a sušili. Byly 

poškozeny zahrady a cesty. Voda poškodila uličku 

Vybíralíkovu  a uličku od mlýna k hospodě tak, 

že v obou uličkách byly hluboké žumpy. Kolem 

Tovačova voda strhla všechny mosty, lidé z Klopotovic 

a z Oplocan po šest neděl chodili do kostela 

v Lobodicích, zde také svá novorozeňátka ke křtu nosili 

a své mrtvé zde pochovávati museli. Po opadnutí vody 

byly mosty znovu postaveny. 

Připomínka 

Koho Hasičské listy zaujaly, rozhodl se,že si je 

bude ukládat a předešlé mu schází, lze si chybějící 

výtisk vyzvednout u Antonína Krátkého.  

V á n o č n í  a  N o v o r o č n í  p ř á n í  

Vážení spoluobčané, výbor hasičského sboru 

v Lobodicích by Vám rád prostřednictvím čtvrtého 

hasičského listu popřál krásné prožití Vánočních 

svátků, aby jste si našli čas trávit společné chvíle 

v kruhu svých blízkých. Alespoň na chvíli zastavili 

uspěchaná kola dnešní doby, uměli proniknout 

do kouzla Vánoc a našli svůj vnitřní klid. Uměli si 

třeba najít čas na procházku kolem Lobodic, vždyť 

tak krásnými místy jako je okolí Moravy nebo 

Donbasu se nemůže chlubit každý. Do Nového roku 

Vám pak přejeme hlavně co nejvíce zdraví, lásky 

a aby jste uměli svůj vnitřní klid nacházet i v průběhu 

celého příštího rok.
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